
 

 

Protokół Nr XXXVII/2021 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 30 listopada 2021r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 12
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
33 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XXXIX Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 11 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Nieobecni radni: 

1) Zdzisław Bełzowski 

2) Mariusz Doroszuk 

3) Lidia Kałandyk 

4) Ewa Pawlińska 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński i Skarbnik Gminy Marta Chłopek, według listy obecności, stanowiącej załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Marek Mikulec – Przewodniczący Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec o godz. 12
00

 otworzył XXXVII Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 

został przekazany radnym w terminie wskazanym w § 22 pkt 3 Statutu Gminy Wierzchowo. 

W dniu 24 listopada 2021r. do Biura Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy 

Wierzchowo o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w miesiącu 

listopadzie 2021r. dodatkowego projektu uchwały w sprawie ustalenia zbycia nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – druk nr 228. 

 

Przerwa techniczna: 12
15

-12
20 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał pod głosowanie powyższy wniosek. Zapytał, 

kto z radnych jest za jego przyjęciem. 



Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się”. 

Rada Gminy wniosek przyjęła. 

 

Przewodniczący obrad Marek Mikulec zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród radnych  

chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. 

 

Radni  nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

W trybie art. 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym Rada Gminy wprowadziła zmiany  

w porządku obrad, który po zmianach przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Podjęcie uchwał: 

8.1 uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania radnym 

i sołtysom diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych – druk nr 221; 

8.2 uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 

222; 

8.3 uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości 

gruntowych w drodze przetargu – druk nr 223; 

8.4 uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z 

dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2022 – druk nr 224; 

8.5 uchwała w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi - druk nr 225; 

8.6 uchwała w sprawie zmian w  budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021 – druk nr 

226; 
8.7 uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2021 - 2032 – druk nr 227; 

8.8 uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo - druk nr 228. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Komunikaty i sprawy różne. 

11.Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXXVI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 października 2021r. 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w §39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęły żadne uwagi dotyczące zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał protokół 

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy? 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXXVI 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 

3 do nin. protokołu. 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 4 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady 

Gminy o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Kazimierz Pajor. 

Protokół Komisji Nr 12/2021 stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Jolanta Augustyniak. 

Protokół Nr 11/2021 Komisji Kultury stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 11/2021 z posiedzenie wspólnego Komisji Budżetu i Finansów i 

Komisji Rolnictwa  stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

interpelację złożyli:  

1) Radny Ireneusz Jung: 

„ Mieszkańcy miejscowości Bonin od wielu lat uskarżają się, że stan techniczny drogi 

dojazdowej do ich miejscowości z roku na rok ulega pogorszeniu. Ma na to wpływ 



fakt, że po tej drodze od lat odbywa się dość nasilony ruch różnego rodzaju pojazdów 

ciężarowych i ciężkiego sprzętu rolniczego. Już kilkakrotnie w ostatnim czasie 

próbowali oni zainteresować złym stanem tej drogi różne osoby, które w ich odczuciu 

mogłyby pomóc w rozwiązaniu tego problemu. Ich oczywistym marzeniem jest to, 

żeby droga dojazdowa do ich miejscowości była kiedyś pokryta nowa nawierzchnia 

asfaltową. Sami jednak mówią, że na chwilę obecną ich oczekiwania SA dużo 

mniejsze, bo zdają oni sobie dobrze sprawę z tego, jak wyglądają realia życia 

codziennego. Kilka dni temu jeden z mieszkańców zwrócił się do mnie z prośbą, abym 

podjął się interwencji w sprawie tej drogi. Jak powiedział chodzi tutaj jedynie o 

naprawę krótkiego odcinka tej drogi, tj. od posesji nr 2 do budynku hydroforni. Droga 

na tym odcinku miejscami ma tak głębokie koleiny, że samochody osobowe muszą 

pokonywać ten odcinek z dużą uwagą z obawy przed uszkodzeniem podwozia. 

W imieniu mieszkańców miejscowości Bonin oraz swoim własnym, zwracam się z 

prośbą o wykonanie w możliwie szybkim czasie naprawy nawierzchni tego odcinka 

drogi.” 

 

2) Radny Zdzisław Bełzowski: 

„Ponawiam interpelacje złożoną dnia 29.09.2021r. 

Zwracam się z prośbą do zarządcy Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim  o 

wyegzekwowanie naprawienia szkód zrobionych w czasie modernizacji drogi 

powiatowej w Będlinie w 2020 roku: 

- poprawienie zjazdu na drogę gminną (brukowa), powychodziły kamienie z bruku, 

powstał duży garb przy zjeździe, 

- poprawienie zjazdu na drogę gminną (brukową), powstało zagłębienie, w którym 

gromadzi się na środku drogi duża ilość wody po opadach deszczu. 

Naprawienie na drodze gminnej: 

- krawężników, które zostały wgniecione w ziemię na odcinku około 20 mb, co 

powoduje że spływająca woda ulica przelewa się na posesję nr 30, 

- naprawienie studzienki kanalizacyjnej przy posesji nr 30, 

- zebranie zaprawy cementowej z drogi brukowej (w czasie suchej pogody, 

przejeżdżające pojazdy wzniecają tuman kurzu z zaprawy cementowej), szkody 

powstały w czasie dowożenia tłucznia i mieszania piasku z cementem, 

- zamontowania słupka granicznego przy posesji nr 9, który został wykopany i 

usunięty. 

Nadmieniam, że kilka miesięcy temu była wizja lokalna z przedstawicielem firmy 

remontującej drogę w obecności pani Justyny Darłak – Urząd Gminy Wierzchowo.” 

  

 

Na sesji interpelację złożyła radna Grażyna Gucze: 

„Zwracam się z prośba w imieniu mieszkańców bloków mieszkalnych nr 56, 56A i 56B w 

Żabinie o wyrównanie drogi gminnej znajdującej się na w/w posesji. 

Droga pomiędzy blokami mieszkalnymi i garażami przynależnymi do tych bloków zawiera 

liczne dziury, które należałoby zasypać i wyrównać. Tworzące się w nich olbrzymie kałuże 

błotne, a i dziury utrudniają dojazd mieszkańcom do garaży.” 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec, wobec braku dyskusji zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 

 



Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec oznajmił, że sesja odbywa się bez udziału publiczności 

w związku z panującą pandemią, wobec tego zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 8. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec poddał kolejno pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania radnym i sołtysom 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych – druk nr 221. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/218/2021 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

zasad wypłacania radnym i sołtysom diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych – która stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu, 

 

2) w sprawie określenia ustalenia wynagrodzenia wójta Gminy Wierzchowo – druk nr 

222. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 9 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXXVII/219/2021 w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu, 

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowych oraz 

zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę nieruchomości gruntowych w drodze 

przetargu – druk nr 223. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/220/2021 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 9 do 

nin. protokołu, 

 

4) w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Wierzchowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022 – 

druk nr 224. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/221/2021 w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy 

Wierzchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2022  – która stanowi załącznik nr 10 do nin. 

protokołu, 

 



5) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – druk nr 225. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/222/2021 w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – która stanowi załącznik nr 

11 do nin. protokołu, 

 

6) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2021 – druk nr 226. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/223/2021 w sprawie zmian w budżecie gminy Wierzchowo 

na rok 2021 – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

7) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 

2021-2032 – druk nr 227. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/224/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2021-2032 – która stanowi załącznik nr 13 

do nin. protokołu, 

 

8) w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – druk nr 

228. 

Rada Gminy w obecności 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 11 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/225/2021 w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 9. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Marek Mikulec odczytał treść odpowiedzi na zgłoszone w poprzednim 

okresie przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 9 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 10.  

 

Ad. 10 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Mikulec poinformował, że na podstawie art. 24h ust. 12 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2020 r. poz.713 z późn. zm.) 

przedłożył Radnym informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych 

według stanu na dzień 31.12.2020r.   



Zwrócił się z prośbą do Radnych o wnikliwe zapoznanie się z wykazanymi 

nieprawidłowościami by w przyszłości z należytą starannością wypełniać wszystkie punkty 

formularza oświadczenia majątkowego. 

Na podstawie art. 24 h ust.12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2020 r. poz.713 z późn. zm.) przedłożył Radnym również dwie informację Wójta Gminy  

z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych na podstawie art. 24 h ust. 3 pkt 3 

wyżej cytowanej ustawy według stanu na dzień 31.12.2020r.   

Informacje stanowią załączniki odpowiednio nr 15, 16 i 17 do nin. protokołu. 

 

Radny Ryszard Borowicz poruszył temat budowy ścieżki rowerowej, która przebiegać będzie 

przez teren Gminy Wierzchowo. Gmina Wierzchowo będzie uczestniczyć w tym 

przedsięwzięciu. Wcześniej Wójt poinformował, że udział finansowy Gminy Wierzchowo w 

tym przedsięwzięciu wyniesie 7%. Teraz okazuje się, że Gmina ma odkupić od PKP 

torowisko, którym przebiegać będzie trasa rowerowa za 800 tys. zł. Zapytał ogólnie, czy to 

jest dobry pomysł. 

 

Wójt Jan Szewczyk zabierając głos na wstępie przeprosił za spóźnienie na posiedzenie sesji, 

które spowodowane było wyjazdem służbowym wraz z Sekretarzem Gminy do Oddziału 

Terenowego Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Koszalinie. Jest zgoda 

przedstawicieli KOWR na przejęcie odpłatne przez Gminę Wierzchowo części działki (około 

0,30 ha) zlokalizowanej za osiedlem mieszkaniowym przy ulicy Leśnej w Wierzchowie tzw. 

wąwozu (nieużytku) z przeznaczeniem na utworzenie zbiornika retencyjnego w celu 

odprowadzenia wód opadowych z terenu osiedla mieszkaniowego, koszt około 10-12 tys. zł. 

 

Wójt Jan Szewczyk zapytał, czy jest przyzwolenie Rady Gminy na podjęcie działań w 

sprawie zakupu części działki z przeznaczeniem na wybudowanie zbiornika retencyjnego na 

wody opadowe. 

Rada Gminy przez aklamację udzieliła Wójtowi przyzwolenie na podjęcie w/w działań. 

 

Odpowiadając na zapytanie radnego Ryszarda Borowicza Wójt poinformował, że nie ma 

możliwości nieodpłatnego przejęcia torowiska od PKP PLK. Przejęcie gruntu odbędzie się za 

zobowiązania podatkowe. Na podstawie wypracowanego porozumienia, w najbliższym czasie 

odbędzie się podpisanie aktu notarialnego w tej sprawie. Wójt zaznaczył, że nigdy nie 

wypowiadał się o bezpłatnym przejęciu torowiska przez Gminę Wierzchowo, mówił o 

siedmioprocentowych kosztach plus pozostałych nakładach budowy ścieżki. Na tym 

przedsięwzięciu gmina nasza nie traci, będzie właścicielem ścieżki, utrzymanie tego odcinka 

ścieżki będzie należeć do gminy Wierzchowo. Nie ma mowy o wycofaniu się z tego projektu, 

ponieważ trasa ta będzie jedną z wielu sieci szlaków rowerowych, których zaletą jest ich 

przebieg łączący pas polskich pojezierzy z wybrzeżem Morza Bałtyckiego. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Marek Mikulec zamknął punkt 10 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 

 

 



Ad. 11 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Marek Mikulec o godz. 
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 zamknął obrady XXXVII sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

             Marek Mikulec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 

 


